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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:00-19.10 för Öppet 
forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, En 
äldrevänlig stad. Närvaron redovisas på sida 1. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras den 23 mars 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning med 

tillägget att § 37 och § 38 tillförs protokollet och behandlas 
efter § 11. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 3 februari 2022 
justerades den 7 februari 2022. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om att staden nära följer 
utvecklingen kring flyktingsituationen på grund av kriget i Ukraina 
och arbetar aktivt med frågan. I dagsläget finns fortsatt oklarheter 
kring delar av hanteringen, men ett flertal myndigheter och 
kommuner är och kommer vara aktiva i det fortsatta arbetet, 
exempelvis med förberedelser inför mottagandet såsom beredande 
av förskoleplatser och boenden. Migrationsverket har det initiala 
huvudansvaret. Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade även 
om att det pågår planering inför lovaktiviteter under sportlovet, 
annonsering kommer att ske i stadens kalendarium. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Ewa Larsson (MP) ställde en fråga till förvaltningsledningen om 
hur trygghetscentrum ska ordnas i staden och samt att dagens 
situation med kriget i Ukraina utgör en annorlunda situation än den 
när uppdraget utgavs. Stadsdelsdirektör Maria Laxvik meddelade att 
uppdraget kring trygghetspunkter funnits sedan förra året men att 
tempot nu ökat i arbetet. Maria Laxvik meddelade även att 
Försvarsmakten inte bedömer att det finns något direkt hot mot 
Sverige men att frågan kring trygghetspunkterna fortsatt är viktig 
och att människors oro också är viktig att ta hänsyn till. 
Förvaltningen återkommer med mer information gällande 
trygghetspunkter när arbetet kommit längre i vår. 
  
Ewa Larsson (MP) ställde frågan hur det ser ut med boenden för 
kommande flyktingar. Avdelningschef Hanna Jakhammer 
meddelade att antalet boendeplatser uppdateras varje vecka, men att 
700 akuta platser framtagits av staden på begäran av 
Migrationsverket inom SHIS men att ingen av dessa fastigheter 
ligger inom stadsdelensområdet. Samordning kring dessa frågor 
sker av socialförvaltningen. 
  
Johan Brege (M) ställde en fråga till förvaltningsledningen kring 
ordningsvakter, i vilka områden de finns och var förordnanden 
förlängts samt hur arbetet fungerar inom ramen för 
Skarpnäckslyftet. Fråga ställdes även kring arbetet med 
trygghetskameror. Stadsdelsdirektör Mara Laxvik meddelade att 
arbetet med ordningsvakter fungerar väl inklusive i sammanhanget 
Skarpnäckslyftet. Fortsatta förordnanden finns i Skarpnäck och 
Bagarmossen, frågan om ordningsvakter i Björkhagen har kommit 
på remiss till det lokala poliskontoret. Beslutet från polisens 
rättsenhet förväntas därmed dröja ytterligare. 
  
Maria von Bredow (S) ställde en fråga till förvaltningsledningen om 
hur många ansökningar vi fått in gällande kollo och feriejobb nu när 
ansökningsperioderna avslutats. Stadsdelsdirektör Maria Laxvik 
meddelade att ingen information gällande antalet ansökningar finns 
i nuläget. 
  
Daniel Söderberg Talebi (V) påpekade att civilförsvaret är ett stort 
kommunalt ansvar, detta även om det inte finns någon direkt hotbild 
mot Sverige, samt önskade att frågan återkommer eftersom den är 
viktig. Fråga ställdes gällande huruvida det går att få plats på 
kommunal förskola nu mot bakgrund av att det tidigare varit svårt 
att få plats på kommunal förskola under denna tid på året. 
Avdelningschef Johanna Hult meddelade att det är ganska fullt i de 
kommunala förskolorna men att det finns mycket luft i de fristående 
förskolorna samt att ströplatser finns runtom i stadsdelen. Tina 
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Kratz (V) ställde frågan huruvida förvaltningen följt frågan om 
förskolan som fick tillstånd indraget samt påpekade att barn fått 
förskoleplats där trots det indragna tillståndet. Avdelningschef 
Johanna Hult meddelade att denna förskola bedriver verksamhet 
fram till den 1 juni, men att det är svårt att säga när beslutet om 
barnets placering fattades. Daniel Söderberg Talebi (V) ställde 
frågan huruvida de allra flesta barn boende i Hammarbyhöjden, 
Bagarmossen och Skarpnäck har garantiplats. Avdelningschef 
Johanna Hult meddelade att så inte är fallet men att man försöker ge 
plats så nära boendet som möjligt. 
  
Henrik Appelqvist (M) ställde frågan till förvaltningsledningen 
kring förutsättningarna att snabbt få tillgång till lokaler för förskola 
för ukrainska barn. Stadsdelsdirektör Maria Laxvik meddelade att 
stadsdelen fått uppdrag av utbildningsförvaltningen att inventera, 
samt att beredskap finns att ta emot många barn under kort tid. 
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§ 7 
Fördelning av föreningsbidrag 2022  
SKA 2022/12 
 

Beslut  
1. Föreningsbidrag beviljas enligt förvaltningens förslag. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I nämndens verksamhetsplan för 2022 finns 520 000 kronor avsatt 
för ekonomiskt stöd till föreningar. Förvaltningens förslag till 
fördelning till föreningarna utgår utifrån stadsdelsnämndens 
riktlinjer för föreningsbidrag. Totalt inkom 32 ansökningar om 
föreningsbidrag vid årets ansökningsförfarande. Förvaltningen 
föreslår att 28 av dessa föreningar beviljas föreningsbidrag. Dessa 
föreningar bedöms leva upp till de grundläggande kraven i 
riktlinjerna inklusive demokrativillkoret. Föreningarna bedriver en 
prioriterad verksamhet som kompletterar och stödjer förvaltningens 
insatser. Många föreningar har sökt stöd tidigare och då visat på god 
kvalitet i sin verksamhet. Föreningarna har en utpräglat lokal 
verksamhet inom stadsdelsområdet eller har regional verksamhet 
där stadsdelsområdet ingår. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag omfattande 520 000 
kronor i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Förutom bidrag till enskilda föreningar bekostar nämnden även ett 
antal föreningslokaler som kan användas av stadsdelsområdets 
lokala föreningsliv. Hyrorna för dessa uppgår till cirka 330 000 
kronor per år. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Johan Brege (M) i handläggningen av 
detta ärende. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/12-34 Föreningsbidrag 2022 ML 0308 
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 SKA 2022/12-35 Bilaga 1. Riktlinjer för 
föreningsstöd(551985) (0)_TMP. 
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§ 8 
Ny förskola på Karlskronavägen  
Genomförandebeslut 
SKA 2022/8 
 

Beslut  
1. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att beställa en ny 

förskola på Karlskronavägen med en årshyra på 2 mkr. 
2. Skarpnäcks stadsdelsnämnd ansöker om hyresmedgivande 

hos kommunstyrelsens ekonomiutskott gällande ny förskola 
på Karlskronavägen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har beslutat om en ny detaljplan som 
innebär att 86 lägenheter och en förskola kan byggas vid 
Karlskronavägen i Björkhagen. Förvaltningen har tillsammans med 
Olov Lindgren AB tagit fram ett förslag på förskolans utformning. 
Förskolan beräknas ha fyra avdelningar med plats för 72 barn. Den 
beräknade hyreskostnaden för förskolan är 2 mkr per år. 
Stadsdelsnämnden föreslås ge förvaltningen i uppdrag att beställa 
en ny förskola av Olov Lindgren AB. 
  
  
Förslag till beslut  
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/8-1 Tjänsteutlåtande Genomförandeärende Ny 
förskola på Karlskronavägen i Björkhagen 
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§ 9 
Fyllnadsval till sociala delegationen för år 2022  
SKA 2022/28 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden utser Joel Furvik (L) till ny ledamot i 

sociala delegationen för återstoden av år 2022. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden inrättar inom sig en social delegation för 
behandling av merparten av den myndighetsutövning som rör 
enskilda personer. Sociala delegationen består av sju ledamöter och 
fyra ersättare som utses för en period av ett år. Enligt 
överenskommelse mellan partierna i nämnden har majoriteten (MP, 
M, L, C, KD) fyra ledamöter och två ersättare i sociala 
delegationen, Socialdemokraterna har två ledamöter och en ersättare 
och Vänsterpartiet har en ledamot och en ersättare. 
Alexander Berglund (L) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
stadsdelsnämnden. Därmed upphör även uppdraget som ledamot i 
sociala delegationen. Majoriteten föreslår att stadsdelsnämnden 
därför utser Joel Furvik (L) till ledamot i sociala delegationen för 
återstoden av 2022. 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till majoritetens förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är majoritetens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

Deltar inte i beslutet 
Anders Storm (SD) medverkar inte i beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/28-3 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval för sociala 
delegationen 
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§ 10 
Miniramp mellan Pungpinan och Enskededalen  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/431 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att i huvudsak bifalla 

förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppmana förvaltningen att hitta en plats där det kan 

upprättas en miniramp i närområdet 
  
Nämnden är i grunden positiv till spontanidrott och möjligheten för 
barn och unga att kunna utöva olika typer av idrott nära hemmet. Vi 
är positiva till att hitta en annan plats i närområdet där boende i 
området får ställa upp och ta hand om en miniramp. 
  
Staden är en dominerande markägare i stadsdelen, och bär därmed 
på ett ansvar för att marken kommer stadsdelens invånare till del. 
Det ska vara möjligt för civilsamhället att kunna ställa upp ramper 
och andra instrument som krävs för att kunna utföra olika idrotter 
på kommunens mark, så att marken kommer de boende till del. För 
att det ska ske på ett samlat sätt är det positivt om det görs i samråd 
med stadsdelsförvaltningen. 
  
Nämnden behöver förhålla sig till de olika behov som finns för 
olika former av idrott och annat nyttjande i olika delar av 
stadsdelen, och hur vi med begränsade resurser kan tillfredsställa så 
mänga behov som möjligt. Nu finns det planer på att upprusta 
Skarpa by, och att se över befintliga ramper är en del av det arbetet. 
Förvaltningen bör ta med sig medborgarinspelet om bristen på 
ramper för nybörjare i den processen. 
  
Nämnden ställer sig positiv till en ramp i området, om den byggs av 
och tas om hand av engagerade föräldrar som också kan säkerställa 
att den forslas bort den dag som rampen inte nyttjas längre. 
Stadsdelsförvaltningen bör i samråd med aktuella föräldrar hitta en 
lämplig placering för rampen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren föreslår att en miniramp för skateboard, kickbike 
och inlines byggs på parkmark mellan förskolorna ”Barnasinnet” 
och ”Fågelboet”. Befintlig skateramp i Skarpaby upplevs för stor 
och avancerad för nybörjare och Skateparken sydöst om 
Skarpnäcksfältet saknar miniramp och ligger lite för avsides. 
Stadsdelsförvaltningen anser inte att platsen är lämplig för en 
miniramp då platsen är en av de få öppna platserna i området och 
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även en liten ramp tar mycket plats i anspråk. 
  
Stadsdelsförvaltningen i samarbete med trafikkontoret arbetar just 
nu med program för upprustning av lekplatsen i Skarpaby och 
kommer att ta med frågan om komplettering av den befintliga 
skaterampen med en mindre ramp i det projektet. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson m.fl. (MP), Johan Brege m.fl. (M), André 
Nilsson m.fl (L), Henrietta Ludwig (C), ) och Monica Lövström 
m.fl. (S) yrkar bifall till Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, 
Centerpartiets och Socialdemokraternas gemensamma förslag till 
beslut. Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Miljöpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. 

Reservation 
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
förvaltningens förslag. 

Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag till beslut från 
Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Socialdemokraterna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/431-3 (Godkänd - R 1) Miniramp mellan 
Pungpinan och Enskededalen 

 654485 Miniramp  
 

Sida 15 (53)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-17 

§ 11 
Indragna uppföljningar av barn under pandemin  
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) 
SKA 2021/513 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden för beredning. 
Skrivelsen inkom 2021-12-16 från Tina Kratz m.fl. (V) som rör 
frågor om indragna uppföljningar av barn under pandemin. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och att det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/513-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse om indragna 
uppföljningar av barn under pandemin 

 SKA 2021/513-1.1 § 22 Skrivelse V+S.docx (2/2) 
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§ 12 
Färdplan för äldreomsorgens utveckling  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1462) 
SKA 2021/503 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en remiss från kommunstyrelsen där 
förvaltningen ombeds yttra sig kring Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling i Stockholms stad. 
  
Färdplanen, som föreslås av stadsledningskontoret, ska ses som ett 
ramverk för pågående och kommande utvecklingsarbete inom 
verksamhetsområdet. Ett strukturerat och långsiktigt 
utvecklingsarbete ska bedrivas i hela staden, som ger verksamheten 
ett tydligt uppdrag och innehåll oavsett driftform eller utförare. 
Förvaltningen har mottagit en remiss från kommunstyrelsen där 
förvaltningen ombeds yttra sig kring Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling i Stockholms stad. 
  
Färdplanen, som föreslås av stadsledningskontoret, ska ses som ett 
ramverk för pågående och kommande utvecklingsarbete inom 
verksamhetsområdet. Ett strukturerat och långsiktigt 
utvecklingsarbete ska bedrivas i hela staden, som ger verksamheten 
ett tydligt uppdrag och innehåll oavsett driftform eller utförare. 
  
Det strategiska utvecklingsarbetet tar sikte på: 

 ändamålsenlig styrning och organisation 
 personal med rätt kompetens och bra arbetsförhållanden 
 säkerställa grunduppdraget 
 en kvalitativ och värdig omsorg med ett gott bemötande 

  
Färdplanen lyfter fram pågående statliga initiativ som adresserar ett 
antal behov inom verksamhetsområdet, exempelvis statliga 
utredningar, lagförslag och statsbidrag samt redan pågående arbete i 
staden. Därutöver belyser färdplanen för de respektive behoven ett 
antal frågor och områden som staden behöver arbeta vidare med. 
Färdplanen följer nämndernas ordinarie ansvar för frågorna i 
enlighet med budgetuppdrag och reglementen. En stor del av 
implementeringen i verksamhet sker inom stadsdelsnämndernas 
ansvar medan äldrenämnden har en viktig roll i att hålla ihop det 
strategiska utvecklingsarbetet. 
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Färdplanen utgör en grund och ett ramverk för ett långsiktigt 
utvecklingsarbete men innehållet ska uppdateras årligen utifrån 
aktuell status i arbetet samt omvärldsförändringar och eventuella 
nya beslut på nationell och kommunal nivå. 
Förvaltningen är positiv till förslaget om en färdplan för 
äldreomsorgen som ett stödjande dokument till stadens 
gemensamma utveckling av verksamheten. Förvaltningen framför 
synpunkter på var och en av de fyra punkter som det strategiska 
utvecklingsarbetet tar sikte på. Bland annat ser förvaltningen ett 
behov av att höja statusen på yrken inom äldreomsorgen. 
Förvaltningen framhåller att flera av de aktiviteter som omnämns i 
färdplanen är sådana som redan är genomförda inom Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd. 
  
Tjänsteutlåtandet har beretts i samråd med stadsdelsnämndens 
pensionärsråd vars synpunkter och förslag redovisas i bilaga 1. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson konstaterar att det finns ett förslag till 
beslut och det är fövaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/503-4 (Godkänd - R 1) Remiss av Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling 

 SKA 2021/503-1 Remiss Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling, KS 2021/1462 

 SKA 2021/503-1.1 Bilaga 2 Kompetenutvecklingsinsatser 
inom äldreomsorgen 

 SKA 2021/503-1.2 Bilaga 1 Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling 

 SKA 2021/503-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2021/1462 - Tjänsteutlåtande 

 SKA 2021/503-2 Komplettering Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling, KS 2021/1462 

 SKA 2021/503-3 Bilaga 1. Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråds synpunkter och förslag avseende Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling. 
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§ 13 
Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 
Stockholms stad 2022–2024  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1518) 
SKA 2022/31 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt skollagen ett aktivitetsansvar för ungdomar 
upp till 20 år som är folkbokförda i kommunen och som har 
fullgjort sin skolplikt men inte genomför eller har fullföljt 
utbildning på nationella program i gymnasieskolan, 
gymnasiesärskolan eller motsvarande utbildning. 
  
Arbetsmarknadsförvaltningen har, i samverkan med 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen samt i samråd med 
stadsdelsförvaltningarna, tagit fram en handlingsplan för perioden 
2022–2024. Handlingsplanen utgår från Skolverkets allmänna råd 
för kommunernas aktivitetsansvar för ungdomar. Den beskriver 
uppdragets bakgrund och innehåll, organisation för genomförandet, 
ansvarsfördelning samt inriktning för insatser på en övergripande 
nivå. 
  
Förvaltningen är positiv till en handlingsplan för målgruppen men 
föreslår att den tydligare tar utgångspunkt i överenskommelsen 
mellan regionen och länets kommuner om samverkan kring barn i 
behov av särskilt stöd. Förvaltningen konstaterar också att ansvar 
för kommunal hälso- och sjukvård saknas för målgruppen vilket 
förvaltningen anser behöver korrigeras i handlingsplanen. 
  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning föreslår att detta tjänsteutlåtande 
överlämnas som svar på remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltnignens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  

Vi vill börja med att framhålla att vi ser positivt på att en 
handlingsplan nu tas fram av staden gällande kommunens 
aktivitetsansvar (KAA). Samordningen mellan 
socialförvaltningen utbildningsförvaltningen, och 
stadsdelsförvaltningarna av KAA har varit av stor vikt för att 
uppnå det som staden enligt skollagen är skyldig att efterfölja. 
Vi ser även positivt på att handlingsplanen särskilt lyfter fram 
behovet av samverkan kring unga som använder droger, unga 
i riskzon för kriminalitet, unga med fysisk eller psykisk 
ohälsa samt ungdomar som omfattas av LSS. 
 
Vi inom rödrosa oppositionen menar att ingen ung i 
Stockholm ska behöva börja vuxenlivet i arbetslöshet. När 
samhället stängde ner under pandemin påverkades några 
grupper mer än andra. Ungdomar var en av dessa grupper. 
Skolans omställning till distansundervisning gav påverkade 
ungdomars undervisning och tillvaro betydligt. Även flera av 
de branscher som vanligen erbjuder arbetstillfällen till unga, 
såsom besöks- och restaurangnäringen, drabbades hårt av 
pandemin. Ungdomsarbetslösheten har nästintill fördubblats i 
Stockholm under pandemin. 
  
Det uppsökande arbetet som ingår i KAA haltar i dagsläget 
och staden behöver därför utökade resurser och medel 
behöver tillskjutas för framtagandet av nya metoder. Den 
borgliga majoriteten behöver axla ett större politiskt ansvar 
och höja ambitionsnivån. Vi menar att tydliga mål måste 
sättas för arbetet med unga utan sysselsättning. 
  
I första hand bör målgruppen inom KAA uppmuntras att söka 
sig tillbaka skolan. I andra hand behöver ungdomarna 
stimuleras genom praktik, feriejobb och andra insatser för att 
bryta sysslolösheten och öka deras framtidstro. Vi anser att 
ungdomsanställningarna inom Stockholmsjobben kan spela 
en avgörande roll och mer medel bör satsas för att kvantifiera 
dessa. Vi ser även att en utbyggnad av skolans elevhälsoteam 
med fler kuratorer, studievägledare och studiehandledare 
kunnat bidra till att fler ungdomar fångas upp i ett tidigt 
skede. Det konsekventa arbetet med barn- och elevregistret 
(BER) är också en viktig del av det preventiva arbetet, vi ser 
dock ett behov av ett förtydligat uppdrag om uppsökande 
verksamhet. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/31-3 (Godkänd - R 1) Remissvar; Handlingsplan 

för kommunens aktivitetsansvar i Stockholm stad 2022-
2024. 

 SKA 2022/31-2 Komplettering Handlingsplan för 
kommunens aktivitetsansvar i Stockholms stad 2022-2024, 
KS 2021/1518 

 SKA 2022/31-1.3 Arbetsmarknadsnämndens tjänsteutlåtande 
- Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 
Stockholms stad 2022-2024 

 SKA 2022/31-1.2 Utbildningsnämndens tjänsteutlåtande - 
Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i Stockholms 
stad 2022-2024  

 SKA 2022/31-1.1 Handlingsplan för kommunens 
aktivitetsansvar i Stockholms stad 2022-2024 

 SKA 2022/31-1 Remiss handlingsplan för kommunens 
aktivitetsansvar i Stockholms stad 2022-2024, KS 2021/1518 
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§ 14 
Revidering av samverkansavtal med SISAB gällande 
utbildningslokaler  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/992) 
SKA 2021/506 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har fått ett förslag till revidering av 
samverkansavtal mellan SISAB, Skolfastigheter i Stockholm AB, 
och staden på remiss från kommunstyrelsen. Samverkansavtalet ska 
säkerställa att all nyproduktion, ombyggnader och renoveringar av 
utbildningslokaler sker kostnadseffektivt ur ett kommunperspektiv. 
Förvaltningen ser positivt på det nya samverkansavtalet som klargör 
ansvarsfördelningen mellan SISAB och förvaltningen. 
Samverkansavtalet förtydligar och klargör byggåtgärder och 
beslutsprocesser avseende lokaler ägda av SISAB. Förvaltningen 
ser vidare att avtalet kommer att öka gehöret för kostnadseffektiva 
projekteringar samt hålla nere driftkostnader. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Laesson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/506-2 (Godkänd - R 1) Remiss SISAB 
 SKA 2021/506-1 Följebrev Revidering av samverkansavtal 

med SISAB gällande utbildningslokaler, KS 2021/992 
 SKA 2021/506-1.1 KS 2021/992 Bilaga 2 
 SKA 2021/506-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2021/992 Tjänsteutlåtande  
 SKA 2021/506-1.3 KS 2021/992 Bilaga 1 till bilaga 1 
 SKA 2021/506-1.4 KS 2021/992 Bilaga 1 
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§ 15 
Strategi för idrottsanläggningar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/21) 
SKA 2022/38 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Den nya strategin för idrottsanläggningar, som tar sikte på de fem 
närmaste åren, har godkänts av idrottsnämnden och överlämnats till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har sänt strategin på remiss 
till Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Den framtagna strategin för 
idrottsanläggningar föreslås ersätta den långsiktiga 
investeringsplanen för idrottsanläggningar från 2015 som 
styrdokument i stadens långsiktiga arbete med nya och utvecklade 
idrottsanläggningar. 
  
Stockholms stads strategi för idrottsanläggningar föreslås bli 
gällande 2022-2026 och vara underordnad samt ett komplement 
till det idrottspolitiska programmet. Staden har ett underskott på 
idrottsanläggningar som är så stort att det kommer ta många år att 
bygga ikapp. Strategins behovsanalys visar ett stort behov av sim- 
och idrottshallar i Skarpnäck, vilka också planeras i kommande 
stadsutvecklingsprojekt. Dock kommer det dröja många år innan 
dessa anläggningar finns på plats och kan börja nyttjas. 
  
Förvaltningen instämmer i att det är viktigt med samverkan mellan 
stadens olika nämnder och bolag och andra aktörer i regionen för att 
tillgodose behovet av idrottslokaler på lång sikt. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Anders Storm (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Anders Storm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Sverigedemokraternas förslag till beslut enligt följande: 
  

 Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
 Att därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna ställer sig i stort bakom remissförslaget 
för idrottsanläggningar 2022–2026. Den föreslagna strategin 
har likt dess föregångare en högt ställd målbild om god 
tillgång till idrotts- och aktivitetsplatser. Trots den lovvärda 
målbilden, råder det i dagsläget ett underskott på 
idrottsanläggningar. I takt med befolkningsutvecklingen för 
kommande år krävs ett ökat byggande. Stockholms stad har 
varit allt för bristfälliga i prioriteringen av markyta för nya 
idrottsanläggningar. För att uppnå strategins vision om ökat 
idrottande måste arbetet genomsyra detaljplaneläggningen 
och översiktsplanens inriktning.  
  
Sverigedemokraterna instämmer i behovet av särskilda 
insatser riktat mot ungdomar 13–20, med fokus på flickor, 
personer med funktionsnedsättning, barn och unga 10–20 år 
med låg socioekonomisk bakgrund. Däremot delar vi inte 
uppfattningen om att särskilda insatser bör genomföras mot 
unga med annan utländsk bakgrund än svensk. I stället vill vi 
se en likabehandling av barn och unga oavsett bakgrund. 
Fokus bör ligga på att fånga upp fler individer med låg 
socioekonomisk bakgrund, då denna innefattar såväl individer 
med svensk som utländsk bakgrund. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar 
gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna välkomnar 
Idrottsförvaltningens Strategi för Idrottsanläggningar 2022–
2026. Strategin ger en övergripande kartläggning av det 
underskott på idrottsanläggningar som råder i staden. 
Strategin beskriver tydligt hur för få investeringar och 
satsningar inom idrotten lett till brist på både idrottshallar och 
idrottsytor. Vi vill dock försäkra oss om att behovet av t.ex. 
simhallar, idrottshallar och ishallar framgår av strategin, mot 
bakgrund av det tryck vi upplever från stadsdelens invånare. 
Andra behov som finns är exempelvis tennishallar och 
tennisplaner, där Spårvägens IF enbart i vår stadsdel har 200 
barn och ungdomar i kö till sin verksamhet. Här behöver man 
tänka på idrottsytor för både träning vintertid och sommartid. 
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I utsatta områden är det extra viktigt med närliggande 
tillgängliga ytor där föreningar kan ha verksamhet oberoende 
av årstid, att inte ha tillräckliga resurser ska inte hindra barn 
och unga från att kunna delta på lika villkor. Idrott skapar 
förutom glädje och rörelse även en känsla av gemenskap, att 
som ung få känna tillhörighet genom en fritidsaktivitet är 
förebyggande på många olika sätt. 
Vi vill också att fördelning av tider finns med i strategin. Ett 
allmänt problem kopplat till tider är att killars träning ofta går 
före tjejers träning. Vi ser liknande mönster när det gäller de 
stora och resursstarka lagen, samt vuxenidrotten, som snabbt 
tar tider från mindre lag. 
  
Under föregående mandatperiod, när den rödgrönrosa 
majoriteten hade ansvaret för idrotten, gjordes en historisk 
uppryckning. Vi dubblerade investeringarna och började 
bygga i kapp lokalbristen. Vi gjorde riktade satsningar och 
ökade stödet till föreningar för att skapa möjligheter för alla 
att ta del av idrott och föreningsliv. Mellan 2014 och 2018 
färdigställdes fyra fullstora idrottshallar, 19 nya 
konstgräsplaner och renoveringar genomfördes av ett antal av 
stadens sim- och idrottshallar.  
  
Tyvärr har investeringsvolymerna minskat under det grönblå 
styret. Under vår tid i majoritet så lydde principen att när en 
idrottsyta togs i anspråk vid byggande av bostäder eller 
skolor, så skulle den ersättas. Vi ser att avsteg gjorts från 
denna princip. Vilket har lett till att idrottsytor byggs bort 
utan att ersättningsytor presenteras, ett problem som även 
lyfts fram i strategin. Strategin lyfter fram vikten av 
samverkan mellan stadens olika nämnder för att kunna 
hantera både ett bedömt underskott av idrottshallar och en 
förväntad befolkningsökning.  
  
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna anser att 
Idrottsnämnden, Fastighetsnämnden, Utbildningsnämnden 
och SISAB i större utsträckning bör samplanera idrottshallar 
för att tillgodose både skolans och föreningslivets verksamhet 
– i stället för att som den grönblåa majoriteten – sälja ut 
värdefulla skolfastigheter likväl som idrottshallar, till 
exempel Brännkyrkahallen och Gubbängshallen.  Det innebär 
ju mindre demokratisk kontroll och därmed att det kan bli 
dyrare och därmed missgynna små och mindre resursstarka 
lag. Dessutom kan man inte göra en rimlig fördelning av 
träningstider från stadens sida. 
  
Om den här utvecklingen tillåts fortsätta kommer staden inom 
kort ha en betydligt större brist på anläggningar och 
idrottsytor än tidigare.  
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Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/38-2 (Godkänd - R 1) Strategi för 
idrottsanläggningar 

 SKA 2022/38-1 Remiss Strategi för idrottsanläggningar, KS 
2022/21 

 SKA 2022/38-1.2 Bilaga - Strategi för idrottsanläggningar 
2022-2026 
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§ 16 
Stadsgemensam visselblåsarfunktion  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1703) 
SKA 2022/16 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade i budget för 2022 att 
kommunstyrelsen ska inrätta en stadsgemensam 
visselblåsarfunktion. Stadsledningskontoret föreslår att ansvaret för 
funktionen anges i ett tillägg i kommunstyrelsens reglemente. 
Förvaltningen ser positivt på förslaget om en stadsgemensam 
visselblåsarfunktion med en intern rapporteringskanal. Information 
om denna möjlighet och kanal bör finnas tillgänglig för stadens och 
förvaltningens medarbetare och chefer. Förvaltningen ser fram emot 
att ta del av stadens rutiner för denna hantering. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/16-2 (Godkänd - R 1) Remissvar stadsgemensam 
visselblåsarfunktion KS (21/1703) 

 SKA 2022/16-1 Remiss Stadsgemensam 
visselblåsarfunktion, KS 2021/1703 

 SKA 2022/16-1.2 Bilaga - Kommunstyrelsens reglemente 
 SKA 2022/16-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2021/1703 

Tjänsteutlåtande - Stadsgemensam visselblåsarfunktion 
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§ 17 
Handlingsplan för främjande av psykisk hälsa genom 
fysisk aktivitet bland ungdomar i Stockholms stad  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/20) 
SKA 2022/41 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Idrottsnämnden, arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden och 
utbildningsnämnden beslutade i respektive nämnds tertialrapport 1 
2021 (2021-05-25, dnr 1.2.2/2021/1275) om en handlingsplan för 
främjande av psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i 
Stockholms stad. Idrottsförvaltningen har fått i uppdrag att bereda 
möjlighet för fler fack- och stadsdelsförvaltningar att inkomma med 
förslag på hur de kan bidra i arbetet med att främja psykisk hälsa 
genom fysisk aktivitet bland ungdomar i staden. 
Idrottsförvaltningen har efter utsänd kontorsremiss, konstaterat att 
det hos stadens förvaltningar finns många förslag till insatser för att 
främja fysisk aktivitet. Flera förslag till aktiviteter har nu lagts till i 
handlingsplanen. 
  
Förvaltningen delar uppfattningen att det är viktigt att fortsätta 
stärka samverkan för att främja god psykisk hälsa bland ungdomar 
inom staden. Förvaltningen ser det som positivt att förvaltningarnas 
förslag till insatser för att främja fysisk aktivitet bidragit till 
revideringar i handlingsplanen. Ung livsstil är en studie som 
undersöker barn och ungas behov och villkor. Förvaltningen ser det 
som positivt att handlingsplanen refererar till denna studie. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/41-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Remiss 
Handlingsplan för främjande av psykisk hälsa genom fysisk 
aktivitet bland ungdomar i Stockholms stad KS 2022/20. 
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 SKA 2022/41-1 Remiss Handlingsplan för främjande av 
psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i 
Stockholms stad 

 SKA 2022/41-1.1 Handlingsplan för främjande av psykisk 
hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i Stockholms 
stad - återrapportering efter kontorsremiss 

 SKA 2022/41-1.2 Bilaga - Handlingsplan för främjande av 
psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i 
Stockholms stad 

 SKA 2022/41-1.3 Handlingsplan för främjande av psykisk 
hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i Stockholms 
stad - återrapportering efter kontorsremiss 
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§ 18 
Reviderad framkomlighetsstrategi  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1699) 
SKA 2021/514 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslaget till reviderad framkomlighetsstrategi har tagits fram av 
trafikkontoret under 2021 och beslutats av trafiknämnden den 16 
december 2021. Förslaget har nu skickats på remiss från 
kommunstyrelsen till ett antal berörda instanser för yttrande. Syftet 
med strategin är att beskriva hur stadens vägar och gator kan 
användas och utvecklas på bästa sätt när staden växer. Den gäller 
för hela staden och avser både befintliga och nya vägar och gator. 
Förvaltningen anser att förslaget till reviderad 
framkomlighetsstrategi är ambitiöst men framför ett antal 
synpunkter gällande stombussnätet, parkeringsplatser och 
laddinfrastruktur, gåendes och cyklisters villkor samt 
framkomlighet vid trafikarbeten och stadsutvecklingsprojekt. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Anders Storm (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut.   

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och att det är förvaltningens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Reservation 
Anders Storm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Sverigedemokraternas förslag till beslut enligt följande:  
  

 Att ärendet återremitteras till trafikkontoret 
 Att därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna välkomnar en rad perspektiv i 
den reviderade framkomlighetsstrategin. Stockholm är 
en stor kommun och många av ytterstadens invånare 
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har ett särskilt behov av bil. Tillgången till bil är en 
nödvändighet för en stor del av stockholmarna för att 
få vardagen att gå ihop i situationer när kollektivtrafik 
inte är praktiskt möjligt. 

  
Den föreslagna framkomlighetsstrategin är en 
fortsättning av den grönblåa majoritetens politik för att 
försvåra vardagen för Stockholms bilister. Vi anser 
därför att trafikkontoret bör ges i uppdrag att ta fram en 
framkomlighetsstrategi som också bejakar bilisternas 
intressen. Att på ett mer tillmötesgående sätt avhandla 
frågan om bilens villkor i form av bilkörfält och 
parkeringsutrymmen är av stor vikt för att skapa ett 
framkomligt Stockholm.  

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/514-3 (Godkänd - R 1) Reviderad 
Framkomlighetsstrategi 

 SKA 2021/514-2 Komplettering Reviderad 
framkomlighetsstrategi, KS 2021/1699 

 SKA 2021/514-1.1 Reviderad framkomlighetsstrategi 
 SKA 2021/514-1.2 Reviderad framkomlighetsstrategi 
 SKA 2021/514-1.3 Bilaga 1 - Framkomlighetsstrategi - 

många möjligheter till rörelse och vistelse 
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§ 19 
Motion (Fi) om att starta ett fritidshjälpmedelbibliotek för 
en jämlik fritid  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1345) 
SKA 2022/39 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar följande: 

Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning som gäller Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek. Motionären föreslår att idrottsnämnden 
startar ett fritidshjälpmedelbibliotek, på liknande sätt som det finns 
fritidsbanker/fritidsbibliotek. Stadsdelsförvaltningen anser att alla 
har rätt till en meningsfull fritid utifrån sina egna förutsättningar. 
Förvaltningen anser att det borde vara möjligt för fritidsbibliotek att 
i viss mån även låna ut fritidshjälpmedel. Det förutsätter dock att 
staden avsätter medel för driftåtgärder under kommande år. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att de finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/39-2 (Godkänd - R 2) Motion (Fi) om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek 

 SKA 2022/39-1.1 Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid 

 SKA 2022/39-1 Remiss Motion om att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid, KS 2021/1345 

 

Sida 32 (53)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2022 
 

2022-03-17 

§ 20 
Vägledning för jordbruksmark i den fysiska planeringen i 
Stockholms län, KS 2022/48  
SKA 2022/33 
 

Beslut  
1. Förvaltningens kontorsyttrande läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har av Länsstyrelsen i Stockholms län fått ett 
förslag till vägledning för hur jordbruksmark ska hanteras i den 
fysiska planeringen. Remissen har skickats vidare till ett antal 
nämnder för yttrande men då remisstiden är kort och anstånd inte 
kan beviljas lämnar förvaltningen istället in ett kontorsyttrande. 
Vägledningen är uppdelad i två delar. Den första delen fungerar 
som en vägledning i den lagstiftning och de vägledande regionala 
ställningstaganden och förhållningssätt som berör jordbruksmarken 
i den fysiska planeringen. Den andra delen är ett kunskapsunderlag 
över jordbruksmarken och jordbrukets förutsättningar. I Skarpnäcks 
stadsdelsområde finns en del betesmark i Flatens naturreservat samt 
slåtteräng i Nackareservatet, Flatens naturreservat och på Nytorps 
gärde. Förvaltningen ser positivt på att en vägledning tas fram för 
de nämnder inom staden som ansvarar för byggnation och annan 
fysisk planering. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 

Beslutsgång 
Orfförande Ewa Larsson konstaterar att det finns ett förslag till 
beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/33-3.1 Vägledning för jordbruksmark i den 
fysiska planeringen i Stockholms län 

 SKA 2022/33-1 Remiss Vägledning för jordbruksmark i den 
fysiska planeringen i Stockholms län, KS 2022/48 

 SKA 2022/33-1.5 Missiv 
 SKA 2022/33-1.4 R2021-remiss-Vägledning jordbruksmark-

webb 
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§ 21 
Patientsäkerhetsberättelse 2021  
SKA 2022/88 
 

Beslut  
1. Förvaltningens patientsäkerhetsberättelser för Hemmet för 

gamla och Enskededalens dagverksamhet 2021 läggs till 
handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Patientsäkerhetslagen syftar till att främja hög patientsäkerhet inom 
hälso- och sjukvård genom att styra det systematiska arbetet med att 
minska antalet vårdskador och tydliggöra vårdgivarens ansvar. För 
att uppfylla kraven i patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig 
att senast den 1 mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse 
där det ska framgå hur patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under 
föregående kalenderår genom vilka åtgärder som har vidtagits för 
att öka patientsäkerheten, vilka resultat som har uppnåtts och vilka 
utvecklingsområden som identifierats för kommande år. 
  
Stadsdelsnämnden är huvudman och ansvarig vårdgivare för hälso- 
och sjukvården på vård- och omsorgsboendet Hemmet för gamla 
och Enskededalens dagverksamhet. 
  
Verksamheterna har upprättat patientsäkerhetsberättelser som 
beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2021. 
Patientsäkerhetsberättelsen har funnits tillgängliga i respektive 
verksamhet från den 1 mars för den som vill ta del av den. 
  
Patientsäkerhetsarbetet under 2021 har präglats av covid-19 
pandemin. Verksamheterna har arbetat med att stärka 
patientsäkerheten genom smittförebyggande arbete så som 
kompetenshöjning inom basala hygienrutiner och skyddsutrustning. 
Verksamheterna har behövt anpassa, förändra och utveckla 
arbetssätt för att kunna bibehålla en hög patientsäkerhet under en 
pågående pandemi. 
  
Trots pandemin har arbetet med målen för patientsäkerhetsarbetet 
2021 kunnat genomföras med undantag från 2 aktiviteter som på 
grund av pandemin har fått ställas in, det gäller utbildningar i 
BPSD, beteendemässiga och psykiska symtom vid demens, samt 
kompetensutveckling i palliativ vård för sjuksköterskor. Hemmet 
för gamla och Enskededalens dagverksamhet har arbetat med 
följande mål under 2021: 

 Utveckla hälso- och sjukvårdsdokumentationen 
 Utveckla teamarbetet 
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 Smittförebyggande åtgärder 
 Utveckla arbetet med kvalitetsregister 
 Utveckla säkerhetskultur 
 Kompetensutveckling palliativ vård 

 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till  beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/88-1 (Godkänd - R 1) Patientsäkerhetsberättelse 
2021 

 SKA 2022/88-2 Patientsäkerhetsberättelse 2021 
Enskededalens dagverksamhet 

 SKA 2022/88-3 Patientsäkerhetsbererättelse 2021 Hemmet 
för gamla 
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§ 22 
Samverkansöverenskommelse mellan Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning, Lokalpolisområde Globen region 
Stockholm, Utbildningsförvaltningen och Trafikkontoret  
SKA 2021/415 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad och Polisregion Stockholm har genom en 
övergripande samverkansöverenskommelse åtagit sig att med 
tillämpning av dess innehåll skapa lokala 
samverkansöverenskommelser mellan kommunens 
stadsdelsförvaltningar och lokalpolisområden (bilaga 8). Den lokala 
överenskommelsen för Skarpnäcks stadsdelsområde har under 2021 
uppdaterats i och med att även trafikkontoret numera ingår i den 
lokala överenskommelsen (bilaga 1). Inom ramen för samverkan 
upprättas återkommande en gemensam lägesbild (bilaga 2). 
Gemensamma prioriteringar som görs mellan parterna, utgår från, 
och återges i, den gemensamma lägesbilden för Skarpnäcks 
stadsdelsområden. Åtgärder och samverkansforum som är 
gemensamma för parterna är beskrivna i en åtgärdsplan (bilaga 3). 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterat att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/415-2 (Godkänd - R 1) 
Samverkansöverenskommelse mellan Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning och Lokalpolisområde Globen region 
Stockholm polisområde Syd 

 SKA 2021/415-1 Lokal samverkansöverenskommelse 
Skarpnäck, Lokalpolisområde Globen, 
Utbildningsförvaltningen, Trafikkontoret 

 SKA 2021/415-1.3 Ska 2021/415 (4/11) 
 SKA 2021/415-1.4 Ska 2021/415 (5/11) 
 SKA 2021/415-1.9 Ska 2021/415 (10/11) 
 SKA 2021/415-1.10 Ska 2021/415 (11/11) 
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§ 23 
Månadsrapport  
SKA 2022/20 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-februari 2022 läggs 

till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett nollresultat innan 
resultatdispositioner och ett nollresultat efter resultatdispositioner. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/20-1 (Godkänd - R 1) Månadsrapport feb 22 
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§ 24 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-3.1 2022-03-17 Lista.docx (2/2) 
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§ 25 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-03-10 till handlingarna. 
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§ 26 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

 
SKA 2022/36 
SKA 2022/52 
SKA 2022/56 
SKA 2022/80 
SKA 2022/86 
SKA 2022/87 
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§ 27 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-03-10 samt Stadsmiljögruppens 
minnesanteckningar från 2022-02-01 till handlingarna. 
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§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarenummer till handlingarna: 
 
SKA 2022/22 
SKA 2022/59 
SKA 2022/82 
SKA 2022/92 
SKA 2022/93 
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§ 29 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar en skrivelse 

från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna, Miljöpartiet, 
Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och 
Kristdemokraterna om Häng med oss ut! - Återhämtning 
från allvarlig psykisk ohälsa genom friluftsliv till 
förvaltningen för beredning. 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/9 
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§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/50 
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/414 
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§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/440 
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/10 
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§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 37 
Skrivelse till Exploateringsnämnden  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna en skrivelse 

från majoriteten och Socialdemokraterna angående 
inriktning av exploatering av Skarpnäcksfältet 
till Exploateringsnämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar en skrivelse från 
den grönblå majoriteten och Socialdemokraterna 
till Exploateringsnämnden angående inriktningen på 
exploateringem av Skarpnäcksfältet. Exploatering av 
Skarpnäcksfältet bör i sin helhet få en hållbarhetsprofil. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson m.fl. (MP), Johan Brege m.fl. (M), André 
Nilsson m.fl. (L), Henrietta Ludwig (C), Tina Kratz m.fl. (V), 
Monica Lövström m.fl. (S) och Anders Storm (SD) yrkar bifall till 
Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är Miljöpartiets, Moderaternas, Centerpartiets, 
Liberalernas och Socialdemokraternas gemensamma förslag. 
Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag från 
Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Socialdemokraterna.  
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§ 38 
Skrivelse till Fastighetsnämnden  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna en skrivelse från 

majoriteten, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om 
åtgärd för drickbart vatten vid 
Bergholmstorpet till Fastighetsnämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar en skrivelse från den 
grönblå majoriteten, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
till Fastighetsnämnden angående önskan om åtgärd för drickbart 
vatten vid Bergholmstorpet. Fastighetsnämnden som ägare av 
Bergholmstorpet bör ta ansvar för att rent vatten tillförs torpet. 
Fastighetsnämnden bör bidra till att säkerställa underhåll och 
renoveringar vid Bergholmstorpet så att det kan bevaras och nyttjas 
även framgent. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson m.fl. (MP), Johan Brege m.fl. (M), André 
Nilsson m.fl. (L), Henrietta Ludwig (C), Tina Kratz m.fl. (V), 
Monica Lövström m.fl. (S) och Anders Storm (SD) yrkar bifall till 
Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, 
Centerpartiets, Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, 
Centerpartiets, Socialdemokraternas, Vänsterpartiets gemensamma 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 

Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag från 
Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
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